
ПЛАСТ – Українська Скаутська Організація 
ХХІ-ий Крайовий Зїзд Уладу Пластунів Сеніорів США 
п’ятниця, 21 жовтня 2016 р., 19.00-21.00 
біля м. Клівленд, Огайо 
  

1. Відкриття – Сходини відкрив Крайовий Булавний УПС пл. сен. Данило Захарчук о 19.32 
молитвою, пластовим гимном, і кличем СКОБ. 
 

2. Присутність – 52 пластуни сеніори 
Володимир Базарко, ЧМ 
Ліда Базарко, Гр. 
Марко Бей, ЛЧ 
Роман Білинський, СМ 
Аня Гнатейко, ЛМ 
Оксана Годованець 
Юрій Годованець, СМ 
Зенон Голубець, ЛЧ 
Мирослава Голубець, Бурх. 
Роман Гриців, ОХ 
Орест Грабович 
Ліда Гук, ЧП 
Юрій Гук, ВБ 
Юрій Данилів, ВБ 
Андрея Жировська, СП 
Роман Завидович, ЛЧ 
Надя Заперник, ШОК 
Ігор Захарій, ЛЧ 

Данило Захарчук, ВБ 
Ксеня Захарчук, ЛМ 
Юрій Заяць, ОХ 
Зоряна Зобнів, ЧП 
Марта Келегер, ШОК 
Любомир Климкович, “V” 
Марта Ковч, Тис. 
Ксеня Козак, ЛМ 
Арета Колодій, ШОК 
Зірка Коломиєць, ПС 
Богдан Кордуба, СМ 
Христя Кохан, Гр. 
Дзвінка Кришталович, Бурх. 
Марта Кузьмович, Гр. 
Рома Кульчицька, ЧП 
Арета Куріца, ЛМ 
Юрій Леськів,СМ 
Ляриса Музичка, Тис. 

Юрій Негребецький, ЧК 
Орися Палажій, Бур. 
Марта Перейма, ПС 
Юрій Саєвич, “V” 
Ірина Стадник, ПС 
Дарка Темницька, ЧП 
Тарас Топорович, Чота Кри. 
Дарія Федорів, Тис. 
Марія Федьків, ШОК 
Нестор Шуст, СМ 
Дарія Якубович, Бурх. 
Дарця Ковч-Якубович, ПС 
Марко Якубович, ЛЧ 
Марта Якубович, Бурх. 
Олесь Якубович, ЛЧ 
Юрій Яськів, ВБ 

 Оправдані- 
  Осип Врублівський, ОХ 
  Богданна Ковальчук, Тис. 
  Уляна Кузьмич 
  Богдан Савицький, ЧК   
 
  
3. Вічна ватра – Хвилиною мовчання вшановано пам’ять відійшовших на Вічну Ватру: 

 
Евген Палка, ВБ 
Всеволод Гнатчук, ЛЧ 
Володимир Горський, ЧоК 
Михайло Витягловський, Орл 
Аня Максимович, ЧП 
Ірена Богачевська, Кн 
Олена (Галя) Головчак, ЧП 
Богдан Титла, ЧК 
Богдан Кекіш, ЧК 
Орест Корчак-Городиський, ЛЧ 
Юрій Український, СМ 
Теодозія Ластовецька 
Юрій Струтинський, ЧК 
Володимир Слиж, ОХ 

Віра Ґорлоф, СП 
Дозія Кушнір 
Люба Цьолко, Бур. 
Юрій Оприско, ХМ 
Павло Дорожинський, ЛЧ 
Стефан Кушнір, ВБ 
Люба Боднар 
Марта Кассараба 
Евген Садовський 
Богдан Ковч, ВБ 
Юрій Кубчинський, ВБ 
Василь Матвічук 
Всеволод Гнатчук, ЛЧ 
Ярослав Василькевич, ЧК 

Юрій Кавка, ЛЧ 
Софія Головата, Бур. 
Юрій Ожґа, “V” 
Ярослава Онуферко, ЧП 
Марія Захарясевич, ЧП 
Орест Качмарський, ЧК 
Ярема Козак, ЧМ 
Тарас Филипович, ВБ 
Іван Гвозда, ОХ 
Богдан Ковч, ВБ 
Ярослав Слюсаренко, ПБ 
Мирослава Оришкевич, Бур. 
Ярослава Слиж-Панчук, ЛМ 
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4. Вибір президії зборів 

a. Президію пропоновано в такому складі: 
1) пл. сен. Роман Гриців, ОХ, голова 
2) пл. сен. Марта Кузьмович, ПС, заступниця 
3) пл. сен. Марко Бей, ЛЧ, писар. 

b. Президію схвалено одноголосно. Голова президії подякував за довір’я. 
 
5. Прийняття порядку нарад 

a. Порядок нарад розданий, переглядений, й прийнятий без змін. 
 

1. Відкриття 
2. Схвалення приявности членів 
3. Вибір президії зборів 
4. Прийняття порядку нарад 
5. ***Відчитання та прийняття протоколу з минулих Загальних Зборів 
6. ***Звіти частин уступаючої Станичної Старшини 
7. ***Звіт Станичної Ради 
8. ***Дискусія над звітами 
9. Уділення абсолюторії уступаючій Станичній Старшині 
10. Вибори – Станичної Старшини, Станичної Ради, та Делегата до УЗО 
11. Різне 
12. Закриття 

 
 
6. Відчитання та прийняття протоколу з минулих Зборів 

a. Два протоколи подані присутнім до перегляду. 
b. В. Базарко пропонував прийняти протоколи, як подані. Пропозицію провалено. 
c. В. Базарко тоді пропонував, щоби членство, переглядаючи протоколи, подали потребні 

зміни до верификаційної комісії. Пропозицію прийнято. 
 
7. Комісії 

a. До верификаційної комісії номіновано й обрано одноголосно – 
1) Анрею Жировську 
2) Марту Перейму 

b. До резолюційної комісії номіновано й обрано одноголосно – 
1) Юрій Данилів 
2) Ксеня Козак 
3) Юрій Саєвич 

 
8. Звіт уступаючого Крайового Булавного УПС (пл. сен. Данило Захарчук, ВБ) — 

a. КБ подав перелік свого звіту – див. в прилозі. 
b. Відбулися 19 телеконференцій. 
c. КБ відбув 21 пленуми КПС. 
d. Перечитано осягнені праці булави від минулого КПЗ’їзду. 
e. Подано поправку до звіту – притягнено не 22, але *** членів з УСП до УПС. 
f. Підвищення 

1) Юрій Темницький створив напрямні до підвищення. 
2) Ще тягаються підвищення з 2011 і 2012 років через всіляки проблеми, напр. передплати 

Шляху, невідомий стан членських внесок, брак відповідних інформацій. 
3) Д. Захарчук згодився залишитися при булаві, як референт підвищень і відзначень. 

 
9. Запити до звіту: 

a. Ю. Саєвич – питався, чи напрпмні будуть подані на веб-сторінку. Вже є на мережі. 
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b. М. Кузьмович – просила о стан уладу? Відповідь – на списках (тобто, в базі даних) є 1145 

імен. На КУПО звітувалося, що було 812, бо це ходило о право голосу, тобто кількість зі 
заплаченими вкладками. Проблема з вкладками різні – не заплачені, чеки сидять по 
станицях, ще не записані в базі даних. 

c. Нарешті проблема з базою даних в канцелярії КПС поправлено, і книговедення 
поправляється. 

d. Любомир Климкович – довший час був без станиці, не діставав повідомлення від КПС. 
e. Богдан Кордуба – питався чи не була резолюція минулого року, що пластуни маючи повище 

80 років не будуть викреслені з Пласту за неплачені вкладки. Відповідь – кожного пластуна 
зобов’язує пластити вкладку, але резолюція про невикреслення 80-літних була прийнята. 
(Резолюцію прочитано Ігорем Захарієм.) Предсідник спитався, чи КПС так і діє. Відповідь – 
так. 

f. Роман Гриців – питався чи існує адресар. Д. Захарчук відповів – нема у такій ж формі, але 
можна би створити. Проблеми подані з – чи можна публікувати дані сеніорів по інтернеті 
без їхнього дозволу? Рішення не було але Д. Захарчук подасть до розмови на сходинах КБ. 

 
10. Перевірка роботи КБ-УПС, уділення абсолюторії 

a. Голова КПРади (Х. Кохан) перевіряла роботу Булави КБ УПС. Рада  рекомендує уділення 
абсолюторії. Підтримав – В. Базарко. Дискусії не було. Прийнято одноголосно. 

 
11. Вибір нового проводу. 

a. Орест Темницький провадив номінаційною комісією. 
b. Богданна Ковальчук Тис. згодилася кандидувати за голову. 
c. Та булаваа, що є, лишаються на постах, тобто: 

1) Орест Темницький – заступник КБ-УПС 
2) Наталка Фірко, ЛМ – реф куренів 
3) Ксеня Козак, ЛМ – діловод членства 
4) Данило Захарчук, ВБ – діловод підвищень і відзначень 

d. Іншої кандидатури не було. Пропоновано закрити список. Пропозиція перейшла 
одноголосно. 

e. Юрій Гук – подав справу формальну: непевно, чи голосується лиш за голову, чи за повний 
склад. Правильника вчасно не знайшлося. Голосувалося за голову й за булаву „задля 
безпеки”, з тим, що якщо в правильнику нема такої вимоги, не перечимо голові добрати собі 
бажану булаву. 

f. Відповідь прийшла по голосуванні – в правильнику ГПБ записано, що вибирається 
Головного Булавного й булаву. Але в правильнику КПС не подано, як вибиратиметься КБ-
УПС. 

 
12. Сеніори США, присутні на КУПО 2016 в Києві 

a. Юрій Данилів 
b. Роман Гриців 
c. Данило Захарчук 
d. Ксеня Захарчук 
e. Христя Кохан 
f. Марта Кузьмович 
g. Марта Перейма 

 
13. Абонемент Пластового Шляху 

a. Д. Захарчук подав питання — Чому й чи конечно вимагати передплату Пл. Шляху? Його 
враження, що це склеює організацію. Думка старших пластунів на КУПО була, що це можна 
би подати на Інтернет.  
 

 



 З’їзд Уладу Пластунів Сеніорів 2016 р. 4 

 
14. Пл. оселя Сокіл 

a. Бажано, щоби остаточно провід «Соколу» перейшов в руки українського Пласту. Кошти 
зараз оплачує ГПБ, головно за сторожі будинків. Працюється над питанням, як юридично 
правильно це зробити, бо тепер власник землі є держава, а будинків—Пласт. (Потрібно 
зрозуміти, що є не лиш справа юридичних нащадок бувшого СРСР, але також і зовсім інша 
концепція приватної власності в країнах романо-германського права напр. України ніж та, 
що існує під загальним правом в англосаксонських країнах.) Але Пласт має право до 
використовування землі. 

b. В. Базарко пояснив – є управа оселі, яку призначує КПР України. 
 
15. Рекомендація видати співаника При Ватрі. 
 
16. „Rover Scouts” 

a. Питання – чи створити нову чи дружню до Пласту установу? 
b. Питання виринуло тому, що багато старших пластунів відходять – чи створити таку 

організацію, де було б менше вимог.  Але це було б де факто 5-й улад. 
c. Україна думала щось такого створити ад експеріментум. Ідея остаточно не була прийнята. 

Далі лишається пиґтання, як тримати зацікавлення старших старших пластунів. На цю тему 
довго велася дискусія. 

 
17. Підвищення 

a. Д. Якубович – спиталася про підвищення, бо на оголошеннї з’їзду виглядало, що буде тема 
до дискусії. 

b. Відповідь 1 – всім, що на списку, процес завершений, але підвищення не всім вручені. 
c. Відповідь 2 – щодо зміни вимог підвищення, пропоновані зміни перепали. 

 
18. Вибір Начального Пластуна 

a. Р. Гриців – з’ясував про цю тему й споріднену проблематику. Номінаційний Комітет вже 
виробив процес. 

b. Велика проблема була з грамотою, бо процес включений був в статуті. Задля гнучкости, це 
вибрано було зі статуту. 

c. Роз’яснив, що виборча комісіє не вибирає, хто гідний на Начального Платуна, а лиш керує 
процесом. 

 
19. Відзначення старших пластунів Св. Юрієм 

a. М. Кузьмович – питання подано було, чи старшим пласунам можна надавати Св Юрія в 
сріблі або золоті. Відповідь – ні. 

b. Створено комісію одностроїв, щоби виправити розбіжності в практиці. 
c. Була резолюція, щоби переглянути напрямні підвищення в УПС. 

 
20. ЮМПЗ 2017 

a. Була коротка інформативна точка, але краще рокаже под. Наталка Тарасюк завтра на 
повному З’їзді. Місця обмежені для тих, що хочуть бути членами. Гостям місця обмежені, 
хто хоче харчувати на пластовій оселі. 

 
21. Пластовий Музей 

a. Різне – Р. Гриців попросив Марка Якубовича, щоби розказав про стан Пластового Музея. 
b. М. Якубович розказував – Коли перебрано голівство музею, у велікій мірі не знано було, що 

там міститься. Каталог був ручно написаний на картках, а ще й недоповнений. 
c. Приїхав Андрій Ребрик з Ужгороду разом з двома помічниками, щоби цю роботу виконати. 

Твориться повний каталог матеріалів. По сьогоднішний день перейдено около тритину 
існуючих матеріалів. Каталог включений буде в каталозі пластового музею у Львові. 
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22. Звіт Верификаційної Комісії 

a. М. Перейма – 16.Х. прохання подано було до уступаючого булавного, щоби додати змісти 
виконаних резолюцій з попередного КПЗ, не лиш числа цих резолюції. 

b. Подано внесок прийняти протоколи із змінами. Внесок прийнятий одноголосно. 
 
23. Резолюційна Комісія 

a. Подано прохання привітати Головну Булавну Сеніорату. Внесок прийнятий одноголосно. 
 
24. Закриття 

a. Сходини закриті о годині 21.35 кличем СКОБ. 
 
С. К. О. Б.! 
 
 
пл. сен. Марко Д. Бей, ЛЧ 
писар зборів 
 
 
 
 
 
 


